



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ  
ວັນອາທິດທີ 3 ມິຖຸນາ 2018 (06-03-2018)

ເປັນຫຍັງພວກເຮົາຈຶ່ງມາຢູ່ທີ່ນີ້?

ເມື່ອໃດທ່ານໄດ້ເຫັນສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງໃນທັມຊາດແລະມີຄວາມຮູ້ສຶກວ່າ "ຈິ່ງແມ່ນເປັນຫນ້າມະຫັສຈັນໃຈແທ້!"?

**ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ:** ພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງພວກເຮົາໃຫ້ດໍາເນີນຊີວິດຢູ່ໃນຄວາມສັມພັນກັບພຣະອົງ.

**ພຣະຄໍາພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:**

ວິຊາທີ່ຂ້າພະເຈົ້າມັກທີ່ສຸດຕອນສຶກສາຢູ່ມະຫາວິທຍາລັຍແມ່ນ ດາຣາສາດ 1 ແລະ 2 (ການສຶກສາຂອງການເຄື່ອນໄຫວແລະຕໍາແຫນ່ງທີ່ກ່ຽວຂ້ອງຂອງດວງດາວໃນທ້ອງຟ້າ). ໃນຕອນນຶ່ງໃນລະຫວ່າງດາຣາສາດ 2, ທ່ານອາຈານສອນໄດ້ບອກກຸ່ມພວກເຮົາໃຫ້ອອກໄປນອກຊານເມືອງ, ແລະຈັບກຸ່ມຢູ່ໃນສວນສາທາຣະນະທ່າງໄກ ແຕ່ບໍ່ໃຫ້ໄປກ່ອນ 9 ໂມງແລງ. ລາວມີສິ່ງແປກໃຈສໍາລັບພວກເຮົາ.

ໃນຄືນນັ້ນພວກເຮົາໄດ້ສັງເກດເຫັນບາງສ່ວນຂອງກຸ່ມດາວທາງຊ້າງເຜືອກຜ່ານກ້ອງສ່ອງທາງໄກພັງສູງຂອງມະຫາວິທຍາລັຍ. ທ້ອງຟ້າເຕັມໄປດ້ວຍຄວາມມົດມົນ. ດວງດາວສ່ອງແສງສະວ່າງກ້າ. ມັນແມ່ນເລື່ອງທີ່ບໍ່ຫນ້າເຊື່ອທີ່ໄດ້ເຫັນຄວາມຫຼາຍຫຼາກຂອງດວງດາວທີ່ເຫຼືອຄະນານັບ, ຢ່າງໃດກໍຕາມ ໃນຂະນະນັ້ນຂ້ອຍມີຄວາມຮູ້ສຶກວ່າຂ້ອຍມີຕົນໂຕຂະນາດນ້ອຍລົງກວ່າເກົ່າ.

ໃນຂະນະນັ້ນຊຶ່ງພວກເຮົາມີຄວາມຮູ້ສຶກວ່າຕົວຂອງເຮົານ້ອຍ ບາງທີເຖິງແມ່ນຄິດວ່າໄຮ້ຄຸນຄ່າ ຄໍາຖາມກ່ຽວກັບຄວາມໝາຍສ່ວນເລິກຂອງຊີວິດທີ່ "ນ້ອຍ" ຂອງພວກເຮົາສາມາດປາກົດຕົວຂຶ້ນມາ. ຂ້ອຍແມ່ນໃຜໃນຈັກກະວານອັນກວ້າງໃຫຍ່ໄພສານແລະບໍ່ສາມາດວັດແທກໄດ້ນີ້? ຂ້ອຍເປັນຢູ່ໄດ້ເພາະຊີວິດຂອງມະນຸດໄດ້ຮັບການພັທນາໂດຍບັງເອີນຈາກເຊລລ໌ດຽວຫຼືບໍ່? **ເປັນຫຍັງພວກເຮົາຈຶ່ງມາຢູ່ທີ່ນີ້?**

ພຣະຄໍາພີບອກໄວ້ຢ່າງແຈ່ມແຈ້ງວ່າເປັນດ້ວຍເຫດໃດພວກເຮົາຈຶ່ງຢູ່ທີ່ນີ້. ຄວາມເປັນຈິງ, ພຣະຄໍາພີເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍຄໍາອະທິບາຍຂອງຄວາມເປັນຢູ່ຂອງພວກເຮົາ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງພວກເຮົາໂດຍການອອກແບບແລະພຣະປະສົງ. ພຣະອົງໄດ້ຊົງສ້າງພວກເຮົາໃຫ້ດໍາເນີນຊີວິດມີຄວາມສັມພັນກັບພຣະອົງ.

**ພຣະຄໍາພີກ່າວວ່າແນວໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2 ແລະ 3)**

**ການສຶກສາພຣະຄໍາພີ**

**1. ປະຖົມມະການ1:1-5**

*1*ໃນຕົ້ນເດີມນັ້ນ ພຣະເຈົ້າຊົງນິຣະມິດສ້າງແຜ່ນດິນ ແລະສັບພະທຸກສິ່ງໃນທ້ອງຟ້າ. *2*ໂລກບໍ່ທັນມີຮູບຮ່າງເທື່ອຄວາມມົດທຸ່ມທໍ່ມະຫາສມຸດອັນກວ້າງໃຫຍ່ໄພສານ ແລະພຣະວິນຍານຂອງພຣະເຈົ້າຊົງເວີ້ນວຽນຢູ່ເທິງນໍ້າ. *3*ພຣະເຈົ້າຊົງສັ່ງວ່າ, "ໃຫ້ແສງສະວ່າງເກີດມີຂຶ້ນ" ແສງສະຫວ່າງກໍມີຂຶ້ນມາ. *4*ພຣະເຈົ້າຊົງທອດພຣະເນດແສງສະວ່າງດ້ວຍຄວາມພໍພຣະທັຍ. ດັ່ງນັ້ນ ພຣະເຈົ້າຊົງແຍກແສງສະວ່າງອອກຈາກຄວາມມົດ.*5*ພຣະເຈົ້າຊົງເອີ້ນແສງສະວ່າງນັ້ນວ່າ, "ກາງເວັນ" ແລະຊົງເອີ້ນຄວາມມົດນັ້ນວ່າ"ກາງຄືນ" ມື້ຄືນຜ່ານໄປ ມື້ເຊົ້າຕ່າງມາ ແມ່ນມື້ທີໜຶ່ງ.

ວັນແລກນັ້ນສໍາຄັນ. ວັນແລກເປີດໂຮງຮຽນ. ວັນແລກເລີ່ມຕົ້ນເຮັດງານໃໝ່. ວັນແລກທີ່ເດັກນ້ອຍເກີດໃໝ່ອອກຈາກໂຮງໝໍມາບ້ານ. ພຣະຄັມພິເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍການຊົງສ້າງມື້ທີໜຶ່ງ. ຄຳວ່າ "ໄດ້ຊົງສ້າງ" ໄດ້ແປມາຈາກພາສາເຮັບເຮີ "ບາຣາ" ຊຶ່ງໄດ້ຖືກນຳໃຊ້ມາຕອດເຖິງກິຈກັມໃໝ່ໆ, ແລະພຣະເຈົ້າຊົງເປັນປະມຸກຂອງກິຈກັມໃໝ່ໆເຫຼົ່ານັ້ນຢູ່ສເມີ.

ຖ້າຫາກທ່ານຖາມຂ້າພະເຈົ້າວ່າ "ພຣະຄັມພິແມ່ນກ່ຽວກັບຫຍັງ?" ຂ້າພະເຈົ້າຈະຕອບງ່າຍໆວ່າ "ແມ່ນກ່ຽວກັບພຣະເຈົ້າ?" ດັ່ງທີ່ພວກເຮົາເຫັນໃນພຣະຄຳ 5 ຂໍ້ແລກ, ຄຳວ່າ "ພຣະເຈົ້າ" ໄດ້ຖືກເນັ້ນໜັກເຖິງ 6 ຄັ້ງ. ພາສາເຮັບເຮີ "ເອໂລຣິມ" ໄດ້ຖືກແປວ່າ "ພຣະເຈົ້າ" ແລະຮຽກຮ້ອງໃຫ້ສົນໃຈໃນຄວາມເລິກລັບ ແລະພຣະອຳນາດຂອງພຣະອົງ. ທ່ານຈະສາມາດເຫັນຄວາມຍິ່ງໃຫຍ່ແລະພຣະອຳນາດຂອງພຣະອົງໃນພຣະຄຳເຫຼົ່ານີ້: "ພຣະເຈົ້າຊົງມີຣະມິດ...ພຣະວິນຍານຂອງພຣະເຈົ້າຊົງເວີ້ນວຽນຢູ່...ພຣະເຈົ້າຊົງສັ່ງວ່າ...ພຣະເຈົ້າຊົງທອດພຣະເນດ...ພຣະເຈົ້າຊົງແຍກ...ພຣະເຈົ້າຊົງເອີ້ນວ່າ..."(ຂໍ້ 1-5).

**ລັກສະນະຂອງການສ້າງແນວໃດມັກຈະເຮັດໃຫ້ທ່ານຮູ້ຈັກພຣະອຳນາດແລະຄວາມງົດງາມຂອງພຣະເຈົ້າ?**

ພຣະຄັມພິຂໍ້ຕົ້ນເຫຼົ່ານີ້ສອນໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ຮູ້ຄວາມຈິງທີ່ສໍາຄັນບາງຢ່າງກ່ຽວກັບພຣະເຈົ້າ.

- **ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສະຖິດຢູ່ແລ້ວກ່ອນທີ່ຈະມີໂລກຈັກກະວານ.** ພຣະເຈົ້າຊົງປາກົດຢູ່ໃນປໂຍກແລກຂອງພຣະຄັມພິ. ພຣະທັມເຮັບເຮີ ບົດທີ 11 ຂໍ້ 6 ບອກເຮົາວ່າບຸກຄົນທີ່ຫຍັບເຂົ້າມາໃກ້ພຣະເຈົ້າຈຳເປັນຕ້ອງເຊື່ອວ່າພຣະອົງຊົງສະຖິດຢູ່ແລ້ວ, ແລະພຣະເຈົ້າຊົງໃຫ້ລາງວັນແກ່ພວກທີ່ສແວງຫາພຣະອົງ. ຄວາມຈິງແລະການຊົງສະຖິດຢູ່ຂອງພຣະອົງບໍ່ແມ່ນການສົງສັຍແຕ່ປະການໃດເລີຍ.
- **ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງສວັນແລະໂລກ.** ເຖິງແມ່ນວ່າວິທຍາສາດໄດ້ພະຍາຍາມອະທິບາຍຕົ້ນຕໍຂອງໂລກແລະຈັກກະວານກໍຕາມ, ພຣະຄັມພິຊົງປະກາດວ່າພຣະເຈົ້າແມ່ນພຣະອົງຜູ້ຊົງນຳທຸກສິ່ງມາສູ່ການເປັນຢູ່.
- **ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງສວັນແລະໂລກດ້ວຍພຣະວາຈາ, ພຽງແຕ່ບັນຊາໃຫ້ເກີດຂຶ້ນ.** ນັກວິຊາການໄດ້ເອີ້ນສິ່ງນີ້ວ່າ *ເຄຣເອຊິໂອ ເອັກຊ໌ນີຣີໂລ*, ຫຼື "ການສ້າງສິ່ງໃດສິ່ງໜຶ່ງຈາກຄວາມບໍ່ມີຫຍັງ ຄືຈາກຄວາມວ່າງເປົ່າ". ພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ເອົາພັດສະດຸທີ່ມີຢູ່ແລ້ວແລະປະດິດໃຫ້ເປັນໜ່ວຍໂລກ, ພຣະອົງພຽງແຕ່ຊົງບັນຊາໃຫ້ເກີດຂຶ້ນ.
- **ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງບັນຊາ, ແຍກແສງສະວ່າງແລະຄວາມມືດ.** ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງກະທຳພຣະຣາຊກິດຢ່າງນີ້ເໝືອນກັນໃນອານາຈັກແຫ່ງວິນຍານ; ພຣະອົງຊົງຈຳແນກລະຫວ່າງພວກທີ່ຢູ່ໃນແສງສະວ່າງຂອງພຣະອົງແລະບັນດາຜູ້ທີ່ເລືອກດຳເນີນຊີວິດຢູ່ໃນຄວາມມືດຂອງຄວາມບາບ.(ເບິ່ງ 1 ທຊນ 5:5).
- **ພຣະເຈົ້າຊົງສຳແດງພຣະອຳນາດຂອງພຣະອົງ ໂດຍຊົງບັລຍາຍພາກສ່ວນຂອງການຊົງສ້າງຂອງພຣະອົງ.** ໃນວັທນະທັມຂອງຊາວເຮັບເຮີ, ການໃຫ້ຊີ້(ນາມຍົດ)ຂອງໃຜຜູ້ໜຶ່ງຫຼືສິ່ງໃດສິ່ງໜຶ່ງ ເປັນສັນຍາລັກຂອງການມີອຳນາດເໜືອສິ່ງນັ້ນໆ.(ເບິ່ງ ພບຍ 3:14; 2 ກສດ 23:34). ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງປະກາດການເປັນພຣະເຈົ້າຂອງພຣະອົງເໜືອການຊົງສ້າງຂອງພຣະອົງໂດຍຜ່ານການຊົງຕັ້ງຊື່ ໃຫ້ແກ່ສິ່ງເຫຼົ່ານັ້ນ.

**2. ປະຖົມມະການ 1:26-27**

<sup>26</sup>ຄັນແລ້ວ ພຣະເຈົ້າຈຶ່ງຊົງກ່າວວ່າ, "ບັດນີ້ເຮົາຈະສ້າງມະນຸດໃຫ້ມີຮູບຮ່າງຄ້າຍຄືເຮົາເອງ ເຂົາຈະມີອຳນາດເໜືອກວ່າປາ ນົກ ສັດປ່າ ແລະສັດເລືອຄານຕ່າງໆ." <sup>27</sup>ດັ່ງນັ້ນ ພຣະເຈົ້າຈຶ່ງຊົງສ້າງມະນຸດໃຫ້ມີຮູບຮ່າງຄ້າຍຄືກັນກັບພຣະອົງ ພຣະອົງໄດ້ຊົງສ້າງຊາຍແລະຍິງ.

ພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ປ່ຽນແປງວິວັດທະນາການຈາກສິ່ງຕ່າງໆທີ່ສັບຊ້ອນໜ້ອຍກວ່າເປັນເວລາຫຼາຍລ້ານປີ. ການຊົງສ້າງຊີວິດມະນຸດໄດ້ເປັນມາຢ່າງທັນທີທັນໃດ, ແລະເປັນມິ່ງກຸດແຫ່ງການຊົງສ້າງສັນຂອງພຣະເຈົ້າ. ກ່ອນອື່ນພຣະອົງຊົງໄດ້ຈັດແຈ້ງສະຖານທີ່ໆສາມາດຮອງຮັບຊີວິດມະນຸດໂດຍການສ້າງໂລກແລະຈັດແຈ້ງອົງປະກອບຂອງໂລກໃຫ້ເປັນລະບຽບ. (ເບິ່ງ ປຖກ 1:1-25). ຕໍ່ໄປ, ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງມະນຸດ:

- **ມະນຸດໄດ້ຖືກສ້າງຂຶ້ນມາໃຫ້ມີຮູບຮ່າງຄ້າຍຄືພຣະເຈົ້າ.** ພຣະລັກສະນະຂອງພຣະເຈົ້າໄດ້ເປັນທີ່ເຂົ້າໃຈດີໃນວິທີທາງຕ່າງໆ, ແລະໂດຍສະເພາະໃນດ້ານຈິດວິນຍານ: ພວກເຮົາໄດ້ຖືກຊົງສ້າງຂຶ້ນມາດ້ວຍພຣະປະສົງໃຫ້ມີຄວາມສັມພັນກັບພຣະເຈົ້າ. ດ້ວຍເຫດວ່າພຣະຄໍາເຫຼົ່ານີ້ຈິດຈໍ່ໃສ່ການຄອບຄອງຂອງມະນຸດເໝືອທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງຂອງການຊົງສ້າງ, ພວກເຮົາສາມາດເຂົ້າໃຈພຣະລັກສະນະຂອງພຣະເຈົ້າໃນຄວາມໝາຍວ່າພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງທໍາຕົວໃຫ້ເປັນຕົວແທນຂອງພຣະອົງ.
- **ມະນຸດໄດ້ຖືກສ້າງຂຶ້ນມາໃຫ້ມີອໍານາດເໝືອກວ່າສັດທັງປວງ.** ມະນຸດທີ່ໄດ້ຖືກຊົງສ້າງຂຶ້ນຕາມພຣະລັກສະນະຂອງພຣະເຈົ້າມີຄວາມສາມາດນິກຄິດ, ມີຄວາມສລາດຢັ່ງຮູ້, ແລະມີຄວາມສາມາດຕັດສິນໃຈ ໃນຖານະເປັນຕົວແທນຂອງພຣະເຈົ້າ. ເພື່ອດູແລປົກປັກຮັກສາການຊົງສ້າງຂອງພຣະອົງ, ຮວມທັງສິ່ງມີຊີວິດຕ່າງໆ, ພວກເຮົາສົມຄວນສແວງຫາການນໍາໃຊ້(ໃຫ້ເປັນປໂຍດ) ບໍ່ແມ່ນທໍາລາຍ ສິ່ງທີ່ພຣະອົງໄດ້ຊົງປະທານໃຫ້ແກ່ພວກເຮົາ. (ຄໍາວ່າຮູບຮ່າງ ບໍ່ແມ່ນຮ່າງກາຍ ແຕ່ແມ່ນວິນຍານ, ເພາະວ່າພຣະເຈົ້າເປັນພຣະວິນຍານ)
- **ມະນຸດໄດ້ຖືກສ້າງຂຶ້ນມາໃຫ້ມີອໍານາດເໝືອໂລກ.** ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງປະທານພຣະພອນໃນການໃຊ້ຊັພະຍາກອນທັມມະຊາດຂອງໂລກ ທີ່ສາມາດທົດແທນໄດ້ແລະບໍ່ສາມາດທົດແທນໄດ້. ພຣະເຈົ້າຊົງໃຫ້ຄວາມຮັບຜິດຊອບແກ່ພວກເຮົາທັງປວງໃຫ້ດູແລປົກປັກຮັກສາໂລກໜ່ວຍນີ້; ໃນເວລາດຽວກັນພວກເຮົາຈໍາເປັນຕ້ອງໃຊ້ຊັພະຍາກອນຂອງໂລກເພື່ອຄວາມຢູ່ດີກິນດີຂອງມະນຸດຊາດ.

ທຸກໆແງ່ມຸມຂອງການຊົງສ້າງ ພ້ອມຕົວເຮົາຊາຍຫຼືຍິງຕາມພຣະລັກສະນະຂອງພຣະເຈົ້າ ບໍ່ແມ່ນເປັນແຕ່ພຽງສິ່ງທີ່ດີເທົ່ານັ້ນ, ພຣະເຈົ້າຊົງກ່າວສລຸບໄວ້ວ່າ "ຊົງພໍພຣະທັຍ"(ຂໍ້ 1:31)

ການຖືກຊົງສ້າງໃຫ້ເໝືອນພຣະລັກສະນະຂອງພຣະເຈົ້າມີຜົນກະທົບໃນການເຫັນຕົນເອງແລະເຫັນຜູ້ອື່ນຢ່າງໃດ

### 3. ປະຖົມມະການ 1:28-31

<sup>28</sup>ຄັນສ້າງແລ້ວ ກໍຊົງອວຍພອນໃຫ້ແກ່ເຂົາວ່າ, “ຈົ່ງມີລູກເຕົ້າໃຫ້ມາກຫລາຍ ໃຫ້ເຊື້ອສາຍຂອງພວກເຈົ້າມີຢູ່ທົ່ວທຸກແຫ່ງເພື່ອຄຸ້ມຄອງໂລກເຮົາ ໃຫ້ພວກເຈົ້າມີອໍານາດເໝືອກວ່າປາ ນົກ ສັດປ່າ ແລະສັດເລືອຄານທຸກຊະນິດ.” <sup>29</sup>ພຣະເຈົ້າຊົງກ່າວຕໍ່ໄປວ່າ, “ສໍາລັບພວກເຈົ້າເຮົາໄດ້ໃຫ້ພືດ ແລະພາກໄມ້ທຸກຊະນິດເປັນອາຫານ. <sup>30</sup>ແຕ່ສໍາລັບສັດປ່າ ສັດເລືອຄານແລະຜູງນົກນັ້ນເຮົາໄດ້ໃຫ້ຫຍ້າເປັນອາຫານ” ແລ້ວສິ່ງນັ້ນກໍເກີດມີມາ. <sup>31</sup>ພຣະເຈົ້າຊົງທອດພຣະເນດສັບພະທຸກສິ່ງທີ່ຊົງມີຮະມິດສ້າງ ກໍຊົງພໍພຣະທັຍຫລາຍ ມື້ຄືນຜ່ານໄປມື້ເຊົ້າຕ່າວມາ ແມ່ນມື້ທີຫົກ.

ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງພວກເຮົາໃຫ້ດໍາເນີນຊີວິດໃນຄວາມສັມພັນກັບພຣະອົງ, ພຣະອົງບໍ່ໄດ້ປ່ອຍໃຫ້ພວກເຮົາຢູ່ໃນຄວາມມືດໃຫ້ພວກເຮົາເດົາວ່າພວກເຮົາຕ້ອງເຮັດແນວໃດ. ຫຼັງຈາກໄດ້ອວຍພອນແກ່ ອາດາມແລະເອວາແລ້ວ, ພຣະອົງໄດ້ຊົງໃຫ້ພຣະບັນຊາ 5 ຂໍ້ເພື່ອໃຫ້ເຊື້ອຟັງແລະປະຕິບັດຕາມ. 1. ຈົ່ງສັດຊີ້, 2. ຈົ່ງອອກແມ່ແຜ່ລູກ, 3. ໃຫ້ເຕັມໂລກ, 4. ຄອບຄອງແຜ່ນດິນ, 5. ປົກຄອງເໝືອສັດສາວາສິ່ງໃນໂລກນີ້. ພຣະບັນຊາ 3 ຂໍ້ແລກແມ່ນວ່າດ້ວຍ

ພຣະພອນຂອງການສົມຣົດ(ແຕ່ງງານ)ແລະຄອບຄົວ. ສະຖາບັນແລກທີ່ຖືກສ້າງໂດຍພຣະເຈົ້າບໍ່ໄດ້ແມ່ນຄຣິສຕະຈັກ ຫຼືປະເທດຊາດ; ແຕ່ແມ່ນຄອບຄົວ. ຄອບຄົວແມ່ນສຳຄັນທີ່ສຸດສຳລັບພຣະເຈົ້າ, ແລະແມ່ນສະຖານທີ່ ຫຼາຍສິ່ງຫຼາຍ ຢ່າງຂອງຄວາມຈຳເປັນທີ່ສຸດຂອງມະນຸດໄດ້ຖືກຕອບສນອງ.

ພວກເຮົາເໝືອນກັນຕ້ອງ "ຄຸ້ມຄອງ" ແລະ "ມີອຳນາດເໜືອ"(ຂໍ້ 28) ໂລກ ແລະສິ່ງທີ່ພຣະອົງຊົງສ້າງໃນໂລກນີ້. ປະຊາຊົນຊາວຢິວຢູ່ໃນສັງຄົມກະສິກຳແລະມີຄວາມນັບຖືຕໍ່ຄວາມສັກສິດຂອງຊີວິດ ການຄຸ້ມຄອງບັດລະບັດສັດລ້ຽງ ຂອງພວກເຂົາແມ່ນພາກສ່ວນຂອງວັດທະນະທັມຂອງພວກເຂົາ ດັ່ງກະສັດໂຊໂລໂມນໄດ້ເວົ້າວ່າ: "ຄົນຊອບທັມຍ່ອມ ເຫັນແກ່ຊີວິດສັດຂອງລາວ" (ສພສ 12:10). ການຄຸ້ມຄອງພິທັກຮັກສາແຜ່ນດິນໂລກ ແລະສິ່ງມີຊີວິດຂອງໂລກເປັນ ສິດພິເສດແລະສິ່ງທີ່ມີກຽດ.

ພຣະບັນຊາຂອງພຣະເຈົ້າເຫຼົ່ານີ້ຍັງເໝືອນເດີມ(ບໍ່ໄດ້ປ່ຽນແປງ) ຫຼັງຈາກຄວາມບາບເຂົ້າມາໃນໂລກນີ້ ພວກເຮົາ ຍັງຕ້ອງຮັບຜິດຊອບຕໍ່ແຜ່ນດິນໂລກ, ແຕ່ມັນຕ້ອງເປັນໜ້າທີ່ວຽກງານທີ່ຍາກລຳບາກ. ການມີອຳນາດເໜືອສິ່ງມີຊີວິດ ທັງປວງກໍເຊັ່ນດຽວກັນ, ມັນນຳບັນຫາແລະອຸປະສັກຈຳເພາະສ່ວນນຶ່ງຂອງມັນເອງມານຳດ້ວຍ. ພາຣະເຫຼົ່ານີ້ສາມາດ ເປັນສິ່ງທີ່ອິດເມື່ອຍລ້າ, ແຕ່ມັນສາມາດເປັນລາງວັນອັນມະຫາສານແກ່ພວກເຮົາ. ພຣະເຈົ້າຊົງອວຍພຣະພອນແກ່ ພວກເຮົາໃນຂະນະທີ່ພວກເຮົາທຳໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບຕໍ່ສິ່ງທີ່ພຣະອົງໄດ້ຊົງປະທານໃຫ້ແກ່ພວກເຮົາໄວ້ແລ້ວ ແລະ ພວກເຮົາເຮັດດັ່ງນັ້ນໃນວິທີທາງທີ່ຖວາຍພຣະກຽດ ສັຣເສີນ ພຣະອົງ. ອາເມນ.

**ມີຄວາມໝາຍແນວໃດທີ່ທັງສອງ-ຊາຍແລະຍິງ-ໄດ້ຖືກຊົງສ້າງຂຶ້ນມາໃຫ້ຄ້າຍຄືກັບພຣະເຈົ້າ?**

### ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງພວກເຮົາຂຶ້ນມາເພື່ອດຳເນີນຊີວິດໃນຄວາມສັມພັນກັບພຣະອົງ. ຈົ່ງທຳໃນສິ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້ເພື່ອເປັນ ການດຳເນີນຊີວິດໃນຄວາມຈິງນັ້ນໃນອາທິດນີ້:

- **ຈົງຈິດຈຳພຣະຜູ້ສ້າງຂອງທ່ານ.** ພຣະທັມປັນຍາຈານ 2:1 ຫຸນໃຈພວກເຮົາ "ຈົ່ງລະນຶກເຖິງພຣະຜູ້ສ້າງຂອງ ເຈົ້າ". ເມື່ອທ່ານຫຼຽວເບິ່ງທ້ອງຟ້າເວລາກາງຄືນອາທິດນີ້, ໃຫ້ທ່ານຈິດຈຳໄວ້ວ່າພຣະເຈົ້າຊົງສ້າງໃຫ້ດາວໃຫຍ່ ແລະດາວນ້ອຍທຸກດວງໃຫ້ມີຂຶ້ນ, ຈົ່ງຂອບພຣະຄຸນໃນການຊົງສ້າງແລະພຣະມະຫິດທິຣິດຂອງພຣະອົງ.
- **ຈົງຈຳໄວ້ໃນໃຈ ມັດທາຍ 6:26.** "ຈົ່ງເບິ່ງນົກປ່າ: ມັນບໍ່ໄດ້ຫວ່ານ, ບໍ່ໄດ້ເກັບກ່ຽວ, ແລະບໍ່ໄດ້ທອນໂຮມໃສ່ ເລົ່າໄວ້; ແຕ່ພຣະບິດາຂອງທ່ານຜູ້ຊົງສະຖິດຢູ່ໃນສວັນກໍຍັງຊົງລ້ຽງນົກນັ້ນ! ພວກທ່ານປະເສີດຫຼາຍກວ່ານົກ ບໍ່ແມ່ນຫລື?" ພຣະເຈົ້າຊົງຫ່ວງໃຍທ່ານຫຼາຍກວ່ານົກປ່າ. ທ່ານຈຳພຣະຄຳຂໍ້ນີ້ເມື່ອໃດທີ່ທ່ານມີຄວາມຮູ້ສຶກ ວ່າທ່ານກຳລັງຖືກທົດລອງວ່າພຣະອົງບໍ່ຊົງຢູ່ຝ່າຍທ່ານອີກແລ້ວ.
- **ຈົງເລີ້ມຕົ້ນຄວາມສັມພັນກັບພຣະເຈົ້າ.** ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສ້າງທ່ານໂດຍມີພຣະປະສົງ, ແລະດ້ວຍການສັມພັນ ກັບທ່ານ. ພຣະບຸດຂອງພຣະອົງ, ອົງພຣະເຢຊູ, ຊົງໄດ້ສົ່ງພຣະຊົນເພື່ອທ່ານ. ຈົ່ງສົນທະນາກັບກຸ່ມແລະສິດ ຍາພິບານຂອງທ່ານ ກ່ຽວກັບການລິເລີ້ມຄວາມສັມພັນກັບພຣະເຈົ້າ.

ທ່ານບໍ່ຕ້ອງອັດສະຈັນໃຈ ຫຼືເດົາວ່າ ເປັນດ້ວຍເຫດໃດທ່ານຈຶ່ງມາຢູ່ທີ່ນີ້? ທ່ານໄດ້ຖືກຊົງສ້າງຂຶ້ນມາເພື່ອໃຫ້ມີຄວາມ ສັມພັນກັບພຣະເຈົ້າ.